
 

Zápisnica 

z Komisie životného prostredia, konanej dňa 01.10.2024 o 16:30 hod. 

v Sobášnej miestnosti na Obecnom úrade v Kalnej nad Hronom 

Prítomní: 

- podľa priloženej prezenčnej listiny. 

Program: 

1. Návrh vytvoriť pravidlo, koľko percent investičnej akcie by bolo použitých na skrášlenie 

okolia stavby (umelecké dielo), prípadne opatrení na ochranu prírody (zeleň v okolí stavby, 

zelená strecha a pod.) 

2. Zvážiť vybudovanie vodných prvkov v obci – napájadiel pre vtáky 

3. Ostrov (údržba, zeleň, odpadky) 

4. Rôzne 

 

Predseda komisie p. Daniel Svorda privítal prítomných a otvoril zasadnutie komisie. 

1. Návrh vytvoriť pravidlo, koľko percent investičnej akcie by bolo použitých na 

skrášlenie okolia stavby (umelecké dielo), prípadne opatrení na ochranu prírody 

(zeleň v okolí stavby, zelená strecha a pod.) 

- p. Daniel Svorda – po dlhšej diskusii, ktorá prebehla medzi poslancami obecného 

zastupiteľstva a týkala sa umiestnenia súsošia pri Dome smútku, ako aj fontány v parku 

pri Zariadení pre seniorov navrhuje, aby bolo v nejakom VZN obce zakotvené pravidlo 

koľko % investičnej akcie by bolo použitých na skrášlenie okolia stavby, ktoré by 

zahŕňalo či už nejaké umelecké dielo, prípadne opatrenia na ochranu prírody (výsadba 

v okolí stavby, zelená strecha atď...) 

- odporučíme to obecnému zastupiteľstvu 

- poslanci komisie s týmto návrhom súhlasili 

 

 

2. Zvážiť vybudovanie vodných prvkov v obci – napájadiel pre vtáky 

- p. Daniel Svorda – v dôsledku klimatických zmien a vysokých teplôt v letnom období 

navrhuje vybudovanie vodných prvkov – napájadiel pre vtáky a ich umiestnenie napr. 

na sídlisku, v areáli materskej a základnej školy atď.. 

- p. Jozef Gonda – tiež by bolo vhodné pouvažovať aj o vybudovaní vodných prvkov 

pre deti na vhodnom mieste v obci, ako je napr. v mestskom parku Sihoť v Nitre 

(fontány, vodné brány atď..) 

- takisto odporučíme OZ 



 

3. Ostrov 

- na novovybudovaný „Ostrov pohybu“ pri Hrone, ktorý sa teší veľkému záujmu zo 

strany občanov obce, aj „cezpoľných“ by bolo vhodné vypracovať plán údržby (údržba 

zelene, vývoz odpadu atď..) a navrhnúť konkrétneho správcu, ktorý by pravidelne 

mapoval jeho stav 

 

4. Rôzne  

- stromy na ostrove – mohlo by sa začať pracovať na odstránení stromov, ktoré sú v zlom 

stave a nahradiť ich novou výsadbou; v zmysle záverov z komisie ŽP z 29.2.2024;  

- p. Jozef Gonda – zber papiera v obci; navrhuje, aby pracovníci OcÚ, z našej pracovnej 

skupiny priebežne monitorovali stav okolo veľkoobjemových kontajnerov na papier, 

nakoľko sa často stáva, že z dôvodu ich preplnenosti občania vyložia papier pri 

kontajner, ten zmokne a smetiari ho v takom stave nevyvezú..; riešením by bolo, keby 

ho v predstihu odtiaľ odvezú naši zamestnanci;  

- p. Juraj Jurík - kompostovanie v obci – proces výroby kompostu v obci ustal a v 

spracovaní organického materiálu by sa mohlo pokračovať;  

- možno by sme mohli skúsiť nadviazať aj spoluprácu so spol. Donau Farm Kalná, s.r.o. 

– mohli by nám s tým pomôcť, mechanizmy na to majú a za to by si niečo z toho 

kompostu mohli zobrať;  

Po vyčerpaní všetkých tém z programu, predseda zasadnutie komisie ukončil. 

 

 

V Kalnej nad Hronom, 01.10.2024 

 

 

                                                                                                          Daniel Svorda 

                                                                                                        predseda komsisie 

 

Zapísala: Ing. Eliška Svordová              


